B 1 F PALMIER ROYAL

ROYSTONEA OLERACEA

(Arécacees)

Le palmier royal est un grand palmier au tronc lisse et puissant comme
une colonne, atteignant 40 metres et plus.

Il fut introduit tres tot sur le territoire comme en témoignent quelques
splendides sujets dans la ville de Nouméa. Le peuplement d'origine
date du siecle dernier. Il est composé d'individus dont certains attei-
gnent environ 50 m de haut, c'est a dire plus florissants que sur leur ile
d'origine, Cuba.

Les palmiers royaux du Méridien ont été prélevés de ce peuplement
lors d'une délicate et spectaculaire opération de transplantation, qui fut
une totale réussite.

1

T

3

e

o T —

The royal palm is a tall tree with a trunk that is smooth and powerful as a
pillar, and it grows to 40 metres and more in height. It was introduced very
early into the Territory, as is proven by some splendid individuals in Noumea
Il porte a dmirablement son nom, car il est un des plu S city centre. The original plantation dates from the last century and comprises
L specimens that are now about 50 metres tall, which means they have done bet-

hauts et des plus majestueux. £ & S5
ter here than on their island of origin, Cuba. The Meridien’s royal palms were

extracted from this plantation in a delicate and spectacular transplantation,

The name suits this palm admirably, for it is one of the tallest i was il oess.

and most majestic of palms.
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